
                                     

Procés participatiu ‘Som de Barri’
Acta de la reunió de Sant Pere–El Balís

Data: 10 de setembre de 2024, de 18 a 20 h
Lloc: Local de l’antiga Oficina de Turisme de Sant Andreu de Llavaneres
Assistents: 11 persones (7 dones i 4 homes)
Relatoria: Espai TReS · Territori i Responsabilitat Social

Membres de l’equip de govern

● Àlex Neira Marí - Alcalde
● Carlos Sánchez Nicolau - 1r Tinent d'alcalde. Portaveu titular. Regidor 

d’Urbanisme, Habitatge i Protocol.
● Josep Ruiz i Royo - 5è Tinent d'alcalde. Portaveu titular. Regidor de Servei 

Municipal d'Aigües, Sostenibilitat, Parcs i Jardins i Obra Pública.

Balanç general de la trobada

La trobada va desenvolupar-se amb total normalitat, i els assistents van presentar una
actitud  constructiva  a  l’hora  de  discutir  inquietuds  i  problemes  amb  cordialitat  i
proximitat. La trobada va començar a les 18 h i va acabar a les 20 h, i no es va produir
cap incidència remarcable.

Qüestions genèriques

Compliment d’ordenances municipals (defecacions de gossos)
Ja s’ha fet una campanya, es farà una nova edició per recordar la necessitat de donar
compliment a les ordenances municipals. 

Previsió d’un mercat o supermercat a Sant Pere-El Balís
Hi ha algunes iniciatives, però no estan consolidades. L’Ajuntament estaria interessat a
tenir oferta comercial al barri, però s’ha d’estudiar bé. 

Informació del pla urbanístic del Pla de Sant Pere
El regidor Carlos Sánchez Nicolau els va posar al dia de la situació, i si hi hauria una
afectació a la urbanització Hipocampo i al mur de contenció. Es garantirà consolidar el
mur de contenció. 

Problemàtiques per soroll de cotxes i motos pel carrer
Molèsties de sorolls al passeig de la Riera, des de la platja al c. Garbí. La Policia Local
està  fent  una  campanya  de  sonometria  i  s’ha  sancionat  un  parell  de  motos.  Es
procurarà reforçar la presència en aquest punt. 

Velocitat dels cotxes pel barri
S’engegarà  aviat  una  campanya  de  control  de  la  velocitat  amb  tres  rètols,  per
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conscienciar.  El  primer serà el senyal de control radar, un altre “no volem els teus
diners”, i l’altre “només volem que respectis la velocitat”, i al final es posarà el radar,
calibrat per a velocitats elevades. Aquesta campanya es farà en diversos llocs, i s’anirà
fent, al passeig de la riera. 

Màquines de zona blava inservibles
Les pantalles tenen poca llum i amb el sol no es veuen. Es farà una nova licitació i es
demanarà a l’empresa nova que millori les màquines. 

Normativa de soroll i activitat vinculada a bars i restaurants
Molèsties  per  música  provocades  per  alguns  establiments.  Es  revisarà  la  llicència
d’activitats  que tenen per  comprovar si  tenen permís per posar  música en directe,
també segons  la  reiteració  de l’activitat.  L’Ajuntament  ho revisarà  i  a  partir  d’aquí
actuarà. 

Seguretat davant de robatoris
El veí demana més vigilància i seguretat davant dels robatoris... des de l’Ajuntament
s’explica que s’ha adquirit un dron per seguretat ciutadana (robatoris) i aquest estiu
s’ha reforçat la Policia Local. Pel que fa a les càmeres de vigilància, se’n posaran sis al
llarg de tot el municipi, i una d’elles anirà al sector límit Balís-Can Sans, a la rotonda
del Sorrall. Fa poc s’ha instal·lat 4 videocàmeres a la zona de mar, dues al Balís i dues
a Can Sans. 

Problemes d’aparcament al barri, especialment a l’estiu
A l’estiu hi ha molts problemes per aparcar, ja que la gent de platja aparca a les vies
secundàries, i els veïns no poden aparcar. S’ha encarregat un estudi dels aparcaments
a la Diputació de Barcelona, amb l’opció de fer zona verda (per a residents), però es
farà a partir d’estudis tècnics. 

Neteja dels carrers
El veí comenta que amb el nou operari, la neteja dels carrers no és tan acurada. Es
demanarà a l’empresa de neteja que en faci un seguiment.

Patinets que circulen sense llum
Es procurarà que la policia hi pugui fer una actuació concreta, però és complicat fer-ne
un seguiment. Per poder identificar les persones que ho fan, cal enxampar-les a l’acte.

Problemes amb gats lliures pel carrer
Es  demana  si  es  pot  fer  una  tasca  informativa  i  divulgativa  als  mitjans.  Des  de
l’Ajuntament es respon que s’estudiarà. 

Problemes d’aparcaments de motos en vorera
S’estudiaran les possibles solucions a la problemàtica d’ocupació de via pública per
part de les motos, especialment a la vorera.  
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Punts clau del barri
S’indica  amb una xifra  entre  parèntesis  (x)  si  alguna  pregunta  o  sol·licitud  va ser
exposada per més d’una persona.

Millores de la cruïlla del c. Garbí amb passeig de la Riera (2)
El pas de vianants queda després de la corba, al pont de Sant Pere. Es podria reforçar
l’enllumenat a la cruïlla. L’Ajuntament respon que s’estudiarà.

Pas de vianants a mà dreta de la corba 
del passeig de la Riera, 71.

Font: Google Street View. Consulta 
setembre 2024

Seguretat: millores a la cruïlla del camí de Can Pi amb el passeig de la Riera
Es proposa millorar la senyalització i la seguretat a la cruïlla del camí de Can Pi amb el
passeig de la Riera. La via principal  és el  camí de Can Pi,  té un STOP i  és molt
rectilini.  Tothom hi arriba amb una mica de velocitat,  i  de vegades s’hi  produeixen
col·lisions. Els serveis tècnics municipals ho estudiaran, per veure què s’hi pot fer. 

STOP accés a passeig de la Riera des 
de camí de Can Pi. 

Font: Google Street View. Consulta 
setembre 2024

Espais malmesos, enllumenat (fanal fos)
Al c. Llevant, al final de tot, hi ha un passadís amb esglaons en mal estat. Es mirarà de
millorar, i així que es pugui es farà, està identificat i enregistrat. També es pren nota
d’un fanal que s’ha fos al final de tot del parc que hi ha al final del passadís del c.
Llevant.
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Barana metàl·lica del c. Garbí amb c. Llevant deteriorada 
Es va comentar que la barana metàl·lica tenia una barra trencada En el moment de dur
a terme la reunió, la barana ja estava reparada. 

Enllumenat al camí de Can Pi entre el Club de Tennis i la riera del Balís, instal·lar
fanals fotovoltaics
Ja  ho  va  demanar  anteriorment  (primavera  de  2024)  però  hi  ha  altres  prioritats
d’enllumenat al municipi.  Es faran fanals fotovoltaics (com els del costat de l’N-II) i
aviat es farà una altra actuació entre el camí del Balís i Sant Vicenç de Montalt. Un cop
es facin aquestes actuacions, s’aniran implementant les solucions a mesura que toqui.
Es faran fanals  fotovoltaics,  que es poden moure quan és necessari.  L’Ajuntament
estudiarà la viabilitat tècnica de la inversió.

Accés arranjat a Sant Vicenç i platja Balís
Quan hi  ha pluges,  els túnels queden tapats i  no són transitables.  És un tema de
l’ACA, ja que és una riera, no és un pas de vianants. En tot cas no és competència de
l’Ajuntament. 

Circulació: accés a l’N-II des del Restaurant las Palmeras
Quan tomben cap  a  la  dreta  (direcció  Barcelona)  els  cotxes  aparcats  dels  clients
dificulten el gir. S'instal·laran unes pilones perquè no s’hi aparqui i així facilitar el gir. 

Accés a l’N-II des de l’avinguda de Can Sans, 124
Font: Google Street View. Consulta setembre 2024

Asfaltatge dels carrers de Sant Pere- El Balís
Hi ha un pla d’asfaltatge per executar abans de final d’any, amb dos trams de l’av. de
Can Sans, i un altre al carrer Nou (Can Sans). No hi ha actuacions a Sant Pere-El
Balís.

Manteniment, vigilància, neteja, control de gossos, i enllumenat del parc entre el
carrer llevant i l’N-II? (2)
El parc queda una mica fosc durant la nit. El passadís més proper a les cases no té
fanals i queda fosc, genera inseguretat. La pantalla dels fanals s’ha anat deteriorant i
no passa la llum igual. Amb el protector de ferro, encara tapa més. S’estudiarà i es
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revisaran les pantalles per aprofitar al màxim la llum. 

Vista aèria parc del c. Llevant. 

Font: Google Street View. Consulta 
setembre 2024

Hi ha una empresa contractada per fer el manteniment del parc. Entre les cases i el
parc hi ha un talús al qual no es fa manteniment, i es demanava que en aquesta franja
on hi ha un passadís s’instal·lin fanals per a millorar. També caldria instal·lar-hi una
senyalització de gossos lligats i recollida de defecacions (disseny nou que s’ha fet fa
pocs mesos i que s’anirà estenent a totes les zones verdes). 

Escocells del c. Garbí a partir del núm. 1
Les voreres no són practicables, deixen poc espai per al pas (40 cm). Al c. Joaquim
Vives (Montalt) s’hi ha afegit un material practicable als escocells per ampliar el pas a
70 cm, i es valorarà si és una solució per al c. Garbí. 

Escocell c. Garbí, 15
Font: Google Street View. Consulta setembre 2024

Escocell c. Garbí, 17
Font: Google Street View. Consulta setembre 2024

Voreres aixecades del núm. 15 del c. Garbí, en endavant
Ja es va demanar anteriorment (primavera de 2024). Es revisarà. Hi ha moltes voreres
a Llavaneres en mal estat, i de mica en mica es van revisant totes. 
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Vorera al carrer Garbí, 25

Font: Google Street View. 
Consulta febrer 2024.

Plaça de minusvàlids que caldria retirar al c. Garbí
Es farà la retirada de la senyalització de la plaça, ja que ja no és necessària. S’agraeix
al veí la comunicació. 

Paperera desapareguda entre el passeig de la Riera i el pont de la riera (c. Sant
Pere – Garbí)
Ha desaparegut una paperera. L’Ajuntament la tornarà a posar.

Paperera al carrer Sant Pere

Font: Google Street View. 
Consulta setembre 2024.
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Valoració de les trobades per part de les persones assistents

En finalitzar les trobades, es va distribuir un full de valoració. S’hi demanava també el
canal  pel qual  s’havien assabentat de la trobada,  i  també dades sobre el  gènere i
l’edat. A continuació es presenten els resultats obtinguts al barri de Sant Pere–El Balís,
on es van recollir  7 formularis  (un per torn). Destaca la satisfacció general amb les
trobades, amb una majoria de persones que manifesten estar “molt satisfetes”.  
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Mapa dels 
punts 
esmentats 
durant la 
trobada
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Recull de fotos
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